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Jaarverslag 2023 Historische Vereniging Maassluis 
 

Bestuur 
 

Personalia 

In 2023 kon de HVM weer met een compleet bestuur func�oneren. In de Algemene 

Ledenvergadering van 20 april 2023 werden op voordracht van het bestuur de volgende 

leden in het bestuur gekozen: 

Adri van Vliet; hij neemt de taak van vicevoorzi'er op zich. 

Wim de Lege; hij neemt de taak van penningmeester op zich. 

Theo Vroon; hij neemt de taak van secretaris op zich. 

Edwin Broekhart; hij neemt de taak evenementen op zich. 

Ineke Vink bleef bestuurslid en verzorgt de PR. De taak evenementen die ze tot dan toe ook 

behar�gde wordt nu door Edwin Broekhart verzorgd. De voorzi'ershamer is nog steeds in 

handen van Peter van Baalen. Jacques Visker blij0 in de adviseursrol namens de Commissie 

Stad en Monument. Dick Buurman hee0 het 40-jarig jubileum van de vereniging 

gecoördineerd en woonde als adviseur de bestuursvergaderingen bij. Nu het jubileum achter 

de rug is hee0 Dick zich uit die rol teruggetrokken en verzorgt voor het bestuur meer op de 

achtergrond nog enkele zaken. 

 

Na de bestuurscrisis van het jaar ervoor was het voor alle betrokkenen een grote opluch�ng 

dat alles weer ‘normaal’ ging func�oneren. Gedurende het jaar diende John Hanswijk zich 

aan om de PR-taken op zich te nemen. Hij doet dit sinds november op proef. Mocht dit 

experiment slagen, wil het bestuur voorstellen aan de Algemene Ledenvergadering 2024 om 

John in het bestuur op te nemen. Ineke wil dan haar bestuurstaken neerleggen en weer 

terugkeren in haar rol als adviseur vanuit de Commissie Historie Maassluis. Zij zal ook haar 

taak als eindredacteur blijven vervullen. 

Bij de lintjesregen eind april kreeg vicevoorzi'er Adri van Vliet een koninklijke 

onderscheiding uitgereikt. De procedure is goed geheim gehouden want het was een 

volslagen verrassing voor hem. 

 

Werkzaamheden 

Het bestuur hee0 zich in 2023 vooral bezig gehouden met het 40-jarig jubileum, dat achteraf 

gezien een groot succes is geworden. Vooral de revival van de Maassluise rockbandjes is iets 

dat iedereen bijzonder hee0 gewaardeerd en zelfs een vervolg kreeg op de Furieade. 

Iedereen denkt hier met genoegen aan terug. 

Het bestuur hee0 zich ook bezig gehouden met de par�cipa�e van ‘Loods M’ zoals de laatste 

naamgeving van dit project luidt. Het is de inten�e van de gemeente om in het gebouw 

Govert van Wijnkade 44 een aantal verenigingen en s�ch�ngen die zich op het Maassluis’ 
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cultureel vlak manifesteren gezamenlijk onder te brengen. De gemeente hee0 het gebouw 

aangekocht. Momenteel wordt er gekeken naar de manier waarop dit geheel moet worden 

bestuurd. De HVM staat posi�ef ten opzichte van deze ontwikkeling en wil graag haar 

bijdrage hieraan leveren. Aan het einde van 2024 wordt de ondertekening van een 

inten�everklaring verwacht, waarin alle dan meewerkende instan�es toezeggen te proberen 

van Loods M een succes te gaan maken.  

 

 

Commissie Historie Maassluis (CHM) 
 

Personalia  

De Commissie Historie Maassluis o.l.v. Ineke Vink vergaderde dit jaar 10 maal. Op de 

vergaderingen, die altijd een ongedwongen karakter hebben, worden kennis en ervaringen 

uitgewisseld over de diverse onderzoeken en werkzaamheden die eenieder voor de 

vereniging verricht.  

De commissie bestond op 31 december uit de volgende leden: Arie Blanker, Rien Braber, 

Edwin Broekhart, Wim Duijvestijn, Jan van Gelderen, Freek Goos, Henk van den Hoek, Frans 

van den Hoek David van der Houwen, Rien Koene (geen actief lid), Kees van der Sar, Jan 

Schakel, Bram Sonneveld, Ineke Vink, Theo Vroon, Dick van Wassenaar en Henk Wigt. Henk 

Wigt heeft aangegeven per 1 januari te stoppen, gezien zijn gevorderde leeftijd (93). Namens 

de HVM heeft hij een bedankje ontvangen in de vorm van een bos bloemen en een boek 

(Atlas) met opdracht. 

De commissieleden doen historisch onderzoek (op verzoek of uit zichzelf), houden 

interviews met Maassluizers over historische zaken, geven desgevraagd advies op grond van 

hun kennis, denken mee over inhoudelijke vraagstukken en schrijven artikelen voor de 

uitgaven van de HVM. 

Elk lid heeft specialismes en bepaalde taken die in de vergaderverslagen staan genoemd. 

Ineke Vink is de Chroniqueur. 

Onder de Commissie Historie Maassluis vallen de volgende taken. 

 

Werkzaamheden 

Redactie 

De redactiecommissie bestond op 31 december uit Rien Braber, David van der Houwen, Jan 

Schakel, Ineke Vink (hoofd- en eindredacteur), Adri van Vliet. Adri van Vliet is vooralsnog 

reservelid en zal alleen in actie komen als daar specifiek om gevraagd wordt. De redactie 

werd ondersteund door Freek Goos voor de opmaak van digitale uitgaven, nieuwsbrieven en 

bulk-kopieerwerk. De opmaak van de boekjes HS en themaboekjes is uitbesteed aan de 

drukker (Koppelaar Mixmedia), die dat op voortreffelijke wijze doet volgens onze huisstijl. 

Artikelen voor de boekjes werden aangeleverd door de leden van Commissie Historie 
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Maassluis. Verder zijn er diverse leden en niet-leden die op onregelmatige basis advies 

gaven, artikelen instuurden, onderzoek deden en andere hand- en spandiensten verleenden, 

uit zichzelf of op verzoek. 

 

Gepubliceerd: 

- Historische Schetsen nr. 82 en 83 zijn verschenen. 

- Ter gelegenheid van het 40-jarig jubileum verscheen de biografie van Fenacolius, 

geschreven door Adri van Vliet. Het boek heeft de afmetingen en omvang van de Canon 

gekregen en wellicht hebben we daarmee een nieuwe lijn bijzondere uitgaven gestart. Door 

sponsoring konden we het boek onder de kostprijs aanbieden. Er zijn 300 exemplaren 

gedrukt, waarvan 250 bij voorinschrijving zijn verkocht. 

- Ter gelegenheid van het 40-jarig jubileum is er een digitale uitgave gemaakt van het eerste 

resolutieboek, geschreven door Geb van Doornik. Dankzij sponsoring kon eenmalig een 

papieren versie van het boek gemaakt worden en bij voorinschrijving tegen iets minder dan 

de kostprijs worden verkocht. De oplage was exact het aantal voorinschrijvingen.  

- Kalender 2024 is samengesteld rond het thema verdwenen winkels. Omdat onbeschadigde 

verzending een probleem blijft en we in een digitaal tijdperk leven, is de leden gevraagd of 

zij nog wel prijs stellen op een papieren kalender. Er zijn veel waardevolle reacties 

binnengekomen die in 2024 tot een nieuw besluit over de vorm en het al of niet 

voortbestaan van de kalender zullen leiden. 

- Themaboekje 4 burgemeesters. Aan de hand van interviews en onderzoek schreef David 

van der Houwen een boek over de ambtsperiode van de laatste 4 nog levende 

burgemeesters van Maassluis. In december 2023 is het gedrukt, voor kosten van de 

gemeente. De presentatie van het boekje zal in het voorjaar van 2024 moeten plaatsvinden 

en in mei wordt het met de HS meegezonden. 

 

Canon van Maassluis 

De projectgroep heeft zichzelf in slaap gebracht omdat het werk erop zit. Jan Schakel 

beheert de website van de Canon (www.canonvanmaassluis.nl).  

 

Indexering Historische Schetsen 

De indexering van elke nieuwe HS is steeds weer een lastig karwei: wat neem je op en hoe? 

Bram Sonneveld heeft de klus op zich genomen en voert de klus na elk boekje consciëntieus 

uit. ‘Het is niet echt leuk, maar ik blijf het wel doen, hoor.’  

 

Jaarkroniek 

Theo Vroon maakte ook dit jaar weer de jaarkroniek. Dat betekent dat hij op de server 

interessante nieuwsitems verzamelt. Ineke Vink zorgt periodiek voor plaatsing, tekst met 

één foto per maand, op de website. 
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Schetsjes voor derden 

De redactie voldoet aan verzoeken van derden om Historische Schetsjes aan te leveren die 

een historisch perspectief geven van het Maassluis van nu.   

- Op de website WOS/Streekhistorie zijn 2 schetsjes verschenen.  

- In het blad Ervaer’m zijn 4 schetsjes verschenen. 

- In de Maassluise Courant De Schakel zijn 12 schetsjes verschenen. Deze zijn ook op de 

eigen website van de HVM verschenen als column.  

- Aanvullend zijn in augustus in de Maassluise Courant 2 raadplaten verschenen. De uitslag 

daarvan is ook als column op de eigen website van de HVM verschenen.  

Nieuwe afspraken zijn met de Schakel gemaakt over de frequentie van de schetsjes. Reden is 

dat na 15 jaar 12 x per jaar een historisch schetsje leveren, de inspiratie een beetje op begint 

te drogen. De afspraak is voor 2024 dat er om de maand een schetsje komt, met 

uitzondering van januari en december omdat dat drukke maanden zijn. En in de 2 

zomermaanden leveren we af en toe een raadplaat aan i.p.v. een schetsje. 

 

Vraagbaak 

De ‘Vraagbaak’ van de HVM wordt onderhouden door Dick van Wassenaar. Hij beantwoordt 

(met hulp van anderen) vragen in de ruimste zin over de geschiedenis van Maassluis. In 2023 

was het aantal beantwoorde vragen 48 (vorig jaar 77). In de meeste gevallen kon een 

antwoord worden gegeven. Deze werden dikwijls gewaardeerd met een bedankje. Ook 

leidden sommige vragen tot nieuwe vondsten en/of gewijzigde inzichten in de historie van 

Maassluis. 

 

Postbezorging 

Jan Schakel heeft dit jaar weer de postbezorging gecoördineerd. Het ging om 1 x 

contributiebrief en 2 x een Historische Schetsen, het themaboekje Beatstad Maassluis en de 

kalender. De voorbereidingsploeg kon het verzendklaar maken in de nieuwe locatie van de 

KCA in het gemeentehuis doen, waarvoor geen vergoeding verschuldigd was. Als 

tegenprestatie zonden we het jaarprogramma van de KCA mee naar de Maassluise leden. 

Dankzij een ploeg van circa 30 vrijwilligers die de post in Maassluis rondbrengen wordt een 

aanzienlijk bedrag op portokosten bespaard. 

De verzending van boekjes en kalender zorgt altijd voor hoofdbrekens door de omvang en 

het gewicht van de pakketten. Vooral de kalender zorgt (nog steeds, ondanks de aangepaste 

vorm en formaat) voor beschadigde enveloppen bij de ontvangers 
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Commissie PR & Evenementen 
 

PR 

 

Personalia 

Ineke Vink deed het hele jaar de pr als bestuurslid pr. In november heeft John Hanswijk zich 

gemeld als kandidaat om de pr-taken over te nemen. Ineke is daar blij mee en heeft hem 

ingewerkt. Per 1 januari 2024 gaat hij de taken uitvoeren en zal hij bestuurslid pr worden. Hij 

heeft expertise in huis op het gebied van ict, websites en sociale media. Hij gaat het gebruik 

van deze media verder ontwikkelen voor de HVM. 

 

Werkzaamheden 

- Verzendlijst: persberichten gingen naar Ervaar Maassluis, WOS Ton Kolmeijer, AD Susanne 

de Bruin, Maassluise Courant De Schakel, Maassluis Nu, Maassluis24 en naar de eigen HVM-

website. 

- Website HVM: Er verschenen 13 nieuwsberichten op onze eigen website.  

- Media: er zijn 11 persberichten naar de media gestuurd. 

De nieuwsberichten betreffen aankondigingen van onze eigen activiteiten, nieuws over de 

vereniging, nabeschouwingen van onze activiteiten.  

- 3 maal deden we promotie voor derden wanneer het onderwerp specifiek een toevoeging 

aan de Maassluise geschiedschrijving betreft.  

- Het plaatsen van een agenda of persbericht van een andere partij op onze website is nu 

nog niet mogelijk, door de technische inrichting van de website, maar wel wenselijk. John 

Hanswijk gaat onderzoeken of en hoe de website aangepast kan worden. 

- Er is 2 x een papieren nieuwsbrief met de Historische Schetsen verstuurd en 2 x een digitale 

nieuwsbrief per mail verstuurd. 

 

Bijzondere werkzaamheden  

In januari hebben we via de Schakel alle Maassluizers die dit jaar 40 worden, uitgenodigd 

gratis lid te worden van de HVM in 2023. Het was een actie in het kader van het 40-jarig 

jubileum. We hadden informatie van de gemeente dat er ongeveer 440 kandidaten zijn in 

Maassluis. Er is 1 reactie gekomen.  

40-jarigen die al lid waren, kregen een cadeaubon voor een lunch bij Ms. Paul. Dat waren er 

2. 
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Evenementencommissie 

 

Personalia 

De evenementencommissie is opgericht in mei 2022 om een vaste groep mensen te hebben 

die de evenementen die de HVM (mede) organiseert gestalte te geven. Edwin Broekhart is 

de voorzitter van deze commissie. Hij neemt daarbij het stokje over van Ineke Vink, die 

zowel de PR als de evenementen organiseerde, maar dat bleek toch te veel werk te zijn voor 

één persoon. Vandaar dat PR en Evenementen zijn gesplitst. Samenstelling evenementen 

commissie per 31 december: Edwin Broekhart, Piet Damsteeg, John Hanswijk, Wim de Lege, 

Gerard van Os, Wim den Oudsten, Jan Schakel, Kees van Schie, Theo van de Waardt. 

De Evenementencommissie is betrokken geweest bij de volgende zaken in 2023: 

 

Werkzaamheden 

Vrijdag 3 februari: Evenementen Commissie 

Op basis van een draaiboek wordt uitgebreid de activiteiten besproken met betrekking tot 

het 40-jarig jubileum en de onthulling van de herinneringssteen op de Wip van Fenacolius. 

Het idee om Maassluisse muzikanten van weleer op 15 april te laten optreden begint 

gestalte te krijgen. De bedoeling is om hits uit de jaren 60 en 70 uit de vorige eeuw ten 

gehore te brengen. Ook het thema boekje over Maassluise bandjes, voor al onze leden, staat 

in de steigers. 

 

Zaterdag 11 februari: Tentoonstelling 10 in het museum 

De tentoonstelling werd georganiseerd in het kader van het tienjarig bestaan van het 

museum Maassluis. De EC heeft, in samenwerking met de conservator, hiervoor 10 foto’s 

van verdwenen gebouwen geleverd. 

 

Dinsdag 21 februari: Verzorgingshuis 

Drie leden van de EC hebben aan de hand van foto’s uit de collectiebank van de HVM een 

voorstelling Oud Maassluis in de Tweemaster verzorgd. 

 

Donderdag 23 februari: HizzQuiz 

In het Atrium van de Koningshof heeft de EC weer een HizzQuiz georganiseerd. Ingeschreven 

hadden 80 personen, waaronder de latere winnaar B&W van Maassluis. Het grote aantal 

inschrijvingen was hoopvol voor de toekomst, echter het Atrium is voor zulke aantallen net 

te klein. Wel zijn we van mening dat we deze ruimte in de Koningshof moeten blijven huren 

omdat het organisatorisch uitermate geschikt is voor activiteiten van de HVM. Ook de 

positieve instelling van het personeel van de Koningshof voldoet aan al onze verwachtingen. 

Daarom overwegen we om het aantal teams tot maximaal 10 terug te brengen en met niet 

meer dan vijf personen per team. Uitzonderingen daargelaten. 
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Dinsdag 14 en 21 maart: Genealogie 

Cursus Genealogie gehouden in de Podiumzaal van het museum door John Hanswijk en 

Bram Sonneveld. Een hele interessante cursus, gehouden in een ontspannen sfeer. Per 

avond hadden zich 10 deelnemers gemeld. 

 

Dinsdag 14 maart: Verzorgingshuis 

Drie leden van de EC hebben aan de hand van foto’s uit de collectiebank van de HVM een 

voorstelling Oud Maassluis verzorgd in De Vloot. 

 

Zaterdag 25 maart: HVM 40 jaar 

Viering van het 40-jarig bestaan van de HVM in de Groote Kerk. Projectleider was Dick 

Buurman en de Evenementen Commissie heeft allerlei hand- en -spandiensten verricht. Na 

de twee lezingen over het leven van Fenacolius en de transcriptie van het resolutieboek 

werd de uitgifte van de twee boeken aangekondigd, welke door de EC werd uitgevoerd. 

 

Vrijdag 14 april: Verzorgingshuis 

Drie leden van de EC hebben aan de hand van foto’s uit de collectiebank een voorstelling 

oud Maassluis in de Drie Maashave verzorgd. 

 

Zaterdag 15 april: Rockopa’s  

In het kader van het 40-jarig bestaan van de HVM heeft de EC een concert verzorgd van 

bandleden uit de jaren 60 en 70 van de vorige eeuw. Via, via heeft de EC een aantal van deze 

mannen kunnen benaderen en na een aantal oefensessies werd het spektakel gehouden in 

het Atrium van de Koningshof. Een ongekend succes mede door het groot aantal 

enthousiaste bezoekers. Opvallend was het aantal jongeren dat ook mee deinde op de oude 

rock nummers van toen. 

Verder heeft de EC vanaf 1 april 15 lijsten met foto’s uit de jaren zestig en zeventig van 

genoemde bandjes in het Atrium opgehangen. Deze mochten als een soort expositie de hele 

maand april blijven hangen. 

 

Donderdag 20 april: Algemene Leden Vergadering  

Op deze datum werd de Algemene Leden Vergadering gehouden in de Lijsterzaal van de 

Koningshof. De voorbereidingen, zoals zaal indeling en geluid, werd geregeld door de EC. 

 

Maandag 1 mei: Doe Mee markt  

De markt werd gehouden in de Koningshof. Op verzoek van de organisatie heeft de EC met 

een kraam deelgenomen aan dit evenement. De EC had een quiz voor de jeugd gemaakt. 
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Zaterdag 13 mei: Dag van de Sleepvaart 

De EC heeft besloten niet met een kraam aan de Govert van Wijnkade, ter hoogte van hotel 

Maassluis, aan deze dag deel te nemen. De reden is dat het accent van deze dag ligt op de 

rondvaart van historische schepen en in het verleden werd nauwelijks aandacht door het 

publiek geschonken aan de kraam van de HVM. 

 

Maandag 19 juni: fotopresentatie verpleeghuis 

Op verzoek van de activiteitenbegeleiders van DrieMaasHave is een fotopresentatie 

gehouden voor de bewoners, wat zeer op prijs werd gesteld. Er kwamen veel herinneringen 

boven. Ook de voorwerpen die Piet Damsteeg uit zijn verzameling had meegenomen deden 

luikjes van herinnering open bij de bezoekers. 

 

Zaterdag 24 juni: boekenmarkt 

Op deze dag organiseerde de eigenaar van boekhandel Het Keizerrijk een boekenmarkt in de 

binnenstad. De EC was weer met een kraam aanwezig. 

 

Zaterdag 2 september: bbq 

BBQ voor vrijwilligers in de tuin van de Koningshof. Deze keer werd deze BBQ verzorgd door 

het personeel van de Koningshof, wat zeer naar onze tevredenheid werd gedaan. 

 

Vrijdag 22 september: ingelast overleg EC 

Het overleg wordt gehouden om het enigszins dalende ledenaantal onder de aandacht te 

brengen. Onder het motto stilstand is achteruitgang hebben we besloten in 2024 een open 

dag te organiseren en tevens wordt gedacht een plaatjesactie op touw te zetten. De raderen 

draaien en de eerste contacten en afspraken zijn hiervoor al gelegd. 

 

Zaterdag 7 oktober: Furieade 

Het was weer een enorme drukte tijdens de 42e Furieade. Traditiegetrouw staat ook de 

HVM met de braderiekraam op de Furieade. Van de harde wind was weinig te merken 

omdat de kraam op een mooie plek langs het water uit de wind op de Marnixkade stond. 

Een voorbijganger die vroeger in Maassluis is geboren en later is verhuisd, bood het archief 

van haar vader aan. Hij was vroeger sluiswachter geweest en woonde in het Delflandhuis. En 

natuurlijk weer de nodige nieuwe leden en verkoop van oude en nieuwe boeken en 

drukwerk. Er was weer een papieren quiz gemaakt door Gerard van Os, die graag door 

passanten is ingevuld. Dezelfde avond brengt Gerard altijd een boekenpakket als cadeau bij 

de getrokken prijswinnaar. 

De EC heeft op de voorafgaande seniorenmiddag in de Immanuelkerk een lezing met foto’s 

voor ouderen gehouden. Ook hier was de opkomst groot. 
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Zondag 8 oktober: Rockopa’s tijdens Furieade 

De EC heeft op verzoek van de Stichting Publieke Evenementen Maassluis (SPEM) mee 

gedacht over het optreden van de Rockopa’s tijdens de zondagmiddag. Wederom was het 

een groot succes. 

 

Donderdag 19 oktober: fotopresentatie 

Op verzoek van de activiteitenbegeleiders van De Vloot is daar een fotopresentatie 

gehouden met historische foto’s. 

 

Donderdag 26 oktober: Historische avond  

Deze keer was Jaap van Duijn de spreker die was uitgenodigd om een lezing te houden over 

de geschiedenis van de tuinbouw in het Westland. Een boeiende avond die werd bezocht 

door 150 personen. 

 

Donderdag 2 november: HizzQuiz 

HizzQuiz in het Atrium van de Koningshof. Er waren negen teams met vijf personen die 

hadden ingeschreven. Met dit aantal was er voldoende ruimte om per team een tafel te 

bezetten. Zelfs was er ruimte voor een aantal toeschouwers. 

 

Donderdag 16 november: Historische Avond 

5500 jaar boerenerven in Midden-Delfland. Jacques Moerman heeft deze avond een 

boeiend onderwerp de revue laten passeren. Uitgebreid heeft hij de geschiedenis behandeld 

van de inwoners van Midden-Delfland. Toch weer 180 bezoekers geteld. 

 

Maandag 20 november: gesprek met stadsdichter 

Twee leden van de EC hebben op deze dag gesproken met stadsdichter Marleen Opschoor 

over een gedicht over de HVM, wat uiteindelijk op een muur in de binnenstad geschilderd 

zal worden. Marleen zegde haar medewerking toe.  

 

Zaterdag 9 en 10 december: Kerstmarkt Maassluis 

De HVM had groots uitgepakt. De braderiekraam werd nu op twee dagen bemand, zaterdag 

en zondag. Op een goed zichtbare plek kreeg de kraam een plaats. De organisatie SPEM had 

dit de HVM toegezegd als zij bereid was om op de twee dagen aanwezig te zijn. Op de hoek 

van de Noordvliet en de Markt, vlak voor het oude Patriciërshuis, voormalig politiebureau, 

werd de kraam opgebouwd. Meer dan 40 kramen, een draaimolen en een schaatsbaan 

waren de publiekstrekkers. Maar wat zij niet hebben kunnen regelen was het weer. 

Zaterdag: heel veel regen en temperaturen van rond de 10 graden. Zondag werd het wat 

beter en trok de kerstmarkt meer bezoekers. De kraambemanning had zich weer, evenals 

vorig jaar, uitgedost in Dickensstijl. Zij werden vaak gevraagd om te exposeren voor een foto. 



 

 

 

 

Pagina 10 van 15 

 

Kleumend van de kou en nat tot aan de oksels gingen de mannen naar huis en om direct 

onder een warme douche te duiken. Een liep een blaasontsteking op maar is alweer aan de 

beterende hand. Al met al kijken de vrijwilligers terug op een leuk evenement en konden zij 

nog nieuwe leden werven en veel van het gepubliceerd drukwerk verkopen. 

 

Donderdag 14 december: Kerstborrel 

Precies 50 leden, die een actieve rol als vrijwilliger voor de HVM werkzaamheden verrichten, 

hadden op de uitnodiging gereageerd. Na ontvangst in het Witte Kerkje werden zij hartelijk 

verwelkomd en voorzien van een kop koffie met wat lekkers. 

De avond werd geopend door onze voorzitter Peter van Baalen. Hij blikte terug op de vele 

activiteiten die door de HVM dit jaar zijn georganiseerd. Ook voor 2024 staan weer nieuwe 

activiteiten in de planning: werving nieuwe leden, een mogelijk nieuwe opzet van de 

HizzQuiz, een plaatjesactie waarover nog met een sponsor afspraken verdere afspraken 

moeten worden gemaakt. 

Er was nog een leuk moment waarbij de aanwezigen 2 voorwerpen moesten raden door 

middel van vragen stellen die met ja of nee beantwoord werden. De prijs was een fles wijn. 

De voorwerpen waren 1e. de stoomfluit van De Neeff, die de HVM geschonken heeft 

gekregen van Johan Bevers, 2e de soeplepel uit de gaarkeuken van 1944. 

 

Hand- en spandiensten 

In de loop van dit jaar heeft de EC geregeld dat de stoomfluit van De Neeff, geschonken door 

Johan Bevers, bij hem is opgehaald en een plekje heeft gekregen op het HVM-kantoor. 

Ook heeft de EC gezorgd voor transport en opslag van een paar hele grote en zware 

presentatieschermen die de Groote Kerk geschonken heeft. Beter gezegd: ze moesten weg 

en de HVM heeft zich erover ontfermd. 

 

Samenvatting werkzaamheden 2023 

Jaarlijks terugkerende evenementen: 

Historische avonden (2 x) 

HizzQuiz (2 x) 

Kraam (4 x) 

Fotopresentaties (6 x) 

Algemene ledenvergadering (1 x) 

Vrijwilligers kerstborrel en bbq (1 + 1) 

Incidentele evenementen 

Jubileumdag 25 maart en 15 april 

Cursus genealogie 

Tentoonstelling 
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Commissie Stad & Monument (S&M) 
 

Personalia 

Jan Schakel is coördinator stadswandelingen. Een aanvraag komt bij hem binnen, hij zoekt er 

een gids voor en handelt de aanvraag administra�ef helemaal af. Jacques Visker is Adviseur 

Erfgoed en leidt de commissie. Op 31 december 2023 bestond Stad & Monument uit de 

stadsgidsen Alle Visser, Anja Smit, Arie Blanker, Ben Wesselius, Bert Zandboer, Cees Lievaart, 

Cor Minderhoud, Edwin Broekhart, Gerard van Os, Hanneke Volker, Jaap Spijker, Kees van 

Schie, Leo Boer, Marisa Degeling, Mar�n Weeda, Paul van Deventer, Piet Bouterse, Theo 

Vroon en Willem Fortuin. 

De voltallige commissie is als gewoonlijk in januari bij elkaar geweest. De commissie star'e 

2023 met 19 ac�eve wandelgidsen en 2 gastvrouwen aan boord van de trekschuit. Een gids 

nam in de loop van het jaar afscheid.  

We konden met het huidige gidsenbestand precies voldoen aan alle aanvragen voor 

wandelingen. Toch leek het verstandig om enkele nieuwe gidsen op te gaan leiden om aan de 

vragen te kunnen blijven voldoen. In november star'e de werving en aan het eind van 

december hadden zich 12 mensen aangemeld. 

 

Werkzaamheden 

Rondleidingen 

In 2023 zijn 85 wandelingen gegidst en er liepen in totaal 1.250 deelnemers mee. Dat is 

opnieuw een s�jging ten opzichte van het jaar ervoor. Toen (2022) leidden we 1.136 mensen 

rond op 83 wandelingen en een huiPartocht. 

Met de dienstreizen met de trekschuit in 2023, waarop onze gastvrouwen aan boord waren, 

voeren ca. 400 passagiers mee die naar hun verhalen geluisterd zullen hebben. 

In 2023 hebben we een groot experiment uitgevoerd. We hebben 52 instapwandelingen ‘in 

de markt gezet’, wandelingen waarop deelnemers individueel kunnen boeken bij Ervaar 

Maassluis Infopunt. Op vaste momenten in het weekeinde stond daar dan een HVM-gids 

startklaar. Ervaar Maassluis ze'e op diverse media een reclamecampagne ervoor op. 52 

wandelingen verspreid over de zomer aanbieden, dat is vissen met een heel grote vleet. Toch 

deden we dit, omdat je met een klein netje niet weet hoeveel vis je meer had kunnen 

vangen. Voor komende jaren weten we nu dat we met ca. 20 instapwandelingen over het 

hele seizoen een voldoende aanbod kunnen bieden. 

Een bijzondere vermelding verdient het feit dat er tweemaal een salonboot met circa 90 

passagiers uit Lage Zwaluwe aanlegde in de Binnenhaven. Beide keren zijn de gasten door vijf 

gidsen rondgeleid in Maassluis. 
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Externe contacten 

Stad & Monument vormt de schakel tussen de HVM aan de ene zijde en de overheid, andere 

organisa�es of ins�tuten waar de HVM een rela�e mee onderhoudt en het publiek aan de 

andere zijde. In 2023 bezocht Jacques Visker vier keer kwartaalbijeenkomsten van de 

Erfgoedtafel Trekvaarten van de provincie Zuid-Holland. De septemberbijeenkomst daarvan 

werd samen met Zorg & Vlijt, Den Eerste Snik, S�ch�ng De Monstersche Sluis en The Art 

Founda�on door de HVM in Maassluis georganiseerd. Samen met Museum Maassluis, het 

Na�onaal Sleepvaartmuseum en Museumschip de Hudson leverde de HVM (Wim de Lege, 

bestuurslid, en Jacques Visker) op vraag van de gemeente in oktober een Museale Visie op 

voor Loods M. Vanaf het voorjaar 2023 hebben de vier museale partners hieraan gewerkt, 

onder begeleiding van deskundigen van de bureaus BMC en RaadSaam.  

 

 

Commissie Collecties HVM (CCH)  
 

Personalia  

Commissie Collecties HVM verzamelt actueel en historisch beeld- en woordmateriaal. De 

leden van de commissie verrichten werkzaamheden die uiteenlopen van archiveren, 

digitaliseren van beeldmateriaal (archivarissen en beeldbankbeheerders), tot het in beeld 

brengen van ontwikkelingen van en gebeurtenissen in Maassluis (stadsfotografen).  

Op 31 december bestond de commissie uit Theo Vroon (Collectioneur), Kees Broere, Piet 

Damsteeg, Jan Rook, Wim den Oudsten, Kees Tempelaars (teamleider), Leo Valkenburg, Kees 

Vermaas, Jan Verweij en Theo van de Waardt.  

Dit jaar overleed tot ons verdriet Rob Ouwenbroek, onze steunpilaar op de fotoredactie. 

Onder de bezielende coördinatie van Jos Webbers legde het team stadsfotografen, verder 

bestaande uit Kees Broere, Gerard van Os, Will van der Velde, Kees Vermaas, Nel Wilkes en 

Klazien Zomer, onze stad op de gevoelige plaat vast. 

Het ICT-team bestaat uit Theo Vroon, Erik Vroon en Kees Tempelaars.  

 

Werkzaamheden 

Asset Management Systeem (AMS) 

De HVM heeft de afgelopen jaren het AMS opgezet. Het AMS beoogt het beheren, 

ontwikkelen en veiligstellen van apparatuur, software, procedures, collectie, archivering en 

back-ups. Kees Vermaas heeft ook in 2023 weer veel tijd en energie gestoken in het 

vastleggen en inzichtelijk maken van de gehanteerde processen.  

 

ICT 

Qua ICT stond dit jaar in het teken van de vervanging van de server. Dit jaar is hij volledig 

vervangen. Verder is er door Erik gewerkt aan de toegang van de server voor de 
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medewerkers. Zij maakten over het algemeen gebruik van FTP-verbindingen (File Transfer 

Protocol verbindingen). Die zijn nu afgesloten. Om deze reden is er gekozen om over te 

stappen naar VPN-verbindingen (Virtual Private Network verbindingen). Die zijn gecodeerd 

en veel veiliger. Het grootste gedeelte van de medewerkers beschikt op dit moment over 

een goed werkende VPN verbinding met de HVM server.  

Er zijn in het HVM-kantoor vier pc-stations in gebruik. Eigenlijk zijn ze al afgeschreven, maar 

ze functioneren nog goed. Daarom is er dit jaar geen apparatuur vervangen. 

De server is van de kelder naar het HVM-kantoor verplaatst. Deze ruimte is warmer en 

droger en maakt de server gemakkelijker toegankelijk voor reparatie, als het nodig is.  

 

Stadsfotografen 

In 2023 vergaderde het team op de vrijdagmiddag in het HVM-kantoor in het Museum 

Maassluis met de frequentie van 1 x per 2 maanden.  

In 2023 bestond het fotografenteam van de HVM tien jaar. Op 10 november vierde het 

gehele team stadsfotografen dit heuglijke feit met een etentje bij Café de Waker. Het 

bestuur van de HVM ondersteunde deze viering met een welkome financiële bijdrage.  

In de tien jaar zijn er bijna 5000 foto’s van de teamleden op de Collectiebank geplaatst. In 

sommige gevallen werden ook externe bijdragen geplaatst. Het betreft dan beelden van 

officiële instanties zoals de Gemeente Maassluis, waar we nog steeds geen goede ingang 

hebben gevonden om de juiste én tijdige informatie over op handen staande 

gebeurtenissen, van belang voor de HVM, te verkrijgen. 

 

In 2023 zijn 521 foto’s op de HVM-Collectiebank geplaatst. Een groot onderwerp was het 40-

jarig bestaan van de HVM met 27 beelden. Een ander groot onderwerp was de bouw en de 

tewaterlating van de trekschuit Den Eerste Snik, later hernoemd tot De Goude Leeuwin. In 

totaal werden 44 afbeeldingen hiervan dit jaar geplaatst. Met de bouw was al in 2019 

begonnen en de schuit was in 2021 al operationeel, maar het wachten op de foto’s van Peter 

Farla, die in de coronajaren wel toegang had tot de bouw, duurde tot 2023. 

Na enige interne discussie heeft het team besloten ook afbeeldingen van sportfaciliteiten 

(project 131) en Openbare Gebouwen (project 132) aan de lijst toe te voegen. 

In 2023 afgeronde projecten: 

Nr Projekt Bestemming/aktie 

64 Noordgeer kadevervanging renovatie 

112 De Vloot nieuwbouw (Vlootschouwer) woningen en medisch centrum 

126 Wateringse Sluis renovatie wapentableau, zitplateau 

120 Kortebuurt kadeverhoging 

123 Jan Luykenstraat sloop klooster t.b.v. woningen 

122 Govert van Wijnkade (bij HDM terrein) bouw van 16 bedrijfsunits  

127 Lelyterrein flexwoningen huizen voor Oekraïners 
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Lopende projecten: 

Nr Projekt Bestemming/aktie 

95 Geluidswal/scherm langs A20 (Kastanjedal) geluidshinder 

98 Noorddijk (woningnrs 53-55a) woningen 4 watervilla’s 

119 Haven kadeverbetering, sluisrenovatie 

124 Westlandseweg (ex-politiebureau) sloop en nieuwbouw medisch centrum 

125 Marelstraat sloop oude huisjes en nieuwbouw 

128 De Stadhouder (Jan Schoutenlaan) woningen 

 

Collectiebank 

Dankzij de steun van Berry Uilkema van Wedomedia B.V. beschikt de HVM over een online 

historische beeldbank. De HVM Collectiebank bevat per 31 december 15.386 (dit jaar een 

toename van 386) foto’s uit het verleden. Het aantal foto’s in de tab Projecten bedraagt nu 

4.968 (dit jaar een toename van 521). 

In 2023 schommelde het aantal bezoekers de HVM-Collectiebank tussen de 20 en 50 per 

dag. Dat is in grote lijnen overeenkomstig de voorgaande jaren. De hoge pieken vielen op 10 

januari (97), 28 februari (140), 6 november (107) en 27 november (101).  

Gedurende het jaar ontving de beeldbankbeheerder 231 reacties op de bij de foto’s 

gevoegde informatie. Deze zijn allemaal verwerkt en middels 255 berichten heeft hij voor de 

terugkoppeling zorggedragen. Daarnaast heeft hij bijna 50 aanvullende mails verstuurd ter 

toelichting of vervolgvragen.  

Belangstellenden konden ook alle Historische Schetsten van en over Maassluis tot en met 

jaargang 2021 bekijken en, indien gewenst, downloaden. Afgelopen jaar hebben zelfs een 

zestal bezoekers de serie Historische Schetsen meerdere malen gedownload.  

De filmcollectie is niet uitgebreid en bevat 16 films. Wel zijn er plannen gemaakt en deels 

uitgevoerd om oude fragmenten van vele smalfilmmakers te bewerken en op de 

Collectiebank te plaatsen.  

De fotoredactie heeft het afgelopen jaar aan 22 aanvragers foto’s voor privégebruik 

gestuurd. Dat is wat minder (2/3) dan in 2022. 

En ‘last but not least’ is de index van de Historische Schetsen, bijgewerkt tot en met HS 83 

(het laatstverschenen boekje) op de Collectiebank te vinden.  

 

Collecties 

Inmiddels staan 4.234 foto’s uit de collectie Van der Stelt op de Collectiebank. Niet al het 

beeldmateriaal is te zien op de HVM-Collectiebank, maar wel te raadplegen op de HVM-

Beeldbank, de bron van onze beeldverzamelingen. De Beeldbank bevat 19.766 (een toename 

t.o.v. 31 december 2022 van 494). 

De erfenis van Rob Ouwenbroek, ca. 5.000 bestanden, vergt de nodige inspanningen om 

zeker te stellen dat dat beeldmateriaal reeds in de beeldbank is opgenomen of dat we dat 
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juist nog moeten toevoegen. De verwerking van zijn erfenis en het grote aantal mutaties, in 

de periode van augustus tot en met december in totaal 1.567, is veel werk geweest. 

In 2021 ontving de HVM een groot aantal digitale ansichtkaarten. Stuk voor stuk 

onderzoeken de archivarissen of deze ansichtkaarten reeds in onze collectie ansichtkaarten 

voorkomen. Van de 1.236 bestanden zijn inmiddels 410 bestanden verwerkt. 

 

In 2023 zijn de index van de Historische Schetsen en de digitale themaboeken conform 

onderstaande tabel gedownload. 

HVM_index HS 1-80 2 

HVM_index HS 1-81 80 

Doosje met herinneringen 60 

De Kade, geschiedenis van een woongebied 33 

100 jaar KNA 38 

Mijn herinneringen – H. van Ettinger 52 

Het aantal downloads dit jaar van de HVM-Collectiebank: 

Foto’s: 294 stuks. 

Films: 574 maal is een filmpje bekeken. 

Historische Schetsen: In totaal 3.599 maal; met als top 3: HS 69 (96 x), HS 67 (95 x) en HS 27 

(92 x).  

 

Archief 

In 2023 is uiterst geringe voortgang geboekt met de ordening van het HVM-archief. De 

oorzaak ligt voornamelijk bij de aard van dit werk. Het is tijdrovend en voor velen te saai.  

 

Samenvatting 

Nr. Doelstelling Realisatie 

3.5.1 Beeldmateriaal verwerken en opnemen van 

1.000 stuks in HVM Beeldbank  

494 foto’s toegevoegd 

410 ansichtkaarten beoordeeld 

Ca. 3.000 mutaties uitgevoerd 

3.5.1 Beeldmateriaal verwerken en opnemen van 

500 stuks in de HVM-Collectiebank  

386 foto’s toegevoegd 

Mutaties Beeldbank ook 

verwerkt in Collectiebank 

3.5.2 Het deel projecten van de HVM-Beeldbank 

vullen 

550 foto’s toegevoegd 

3.5.3 Selectie van 300 actuele foto’s toevoegen aan 

de HVM-Collectiebank 

521 foto’s toegevoegd 

 


